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Αθήνα, σήµερα στις 18 Ιανουαρίου 2019, ηµέρα Τρίτη και ώρα
10.19’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΒΔΕΛΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου των σχεδίων νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πο-
λίτη: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για Συνερ-
γασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος».

2. «Κύρωση Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας-Ερ-
ζεγοβίνης για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για την
Επανεισδοχή Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια».

Τα νοµοσχέδια ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγονται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λά-
βουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεώς τους. 

Προτείνω να γίνει ενιαία συζήτηση επί των ανωτέρω συµβάσεων
και να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση για πέντε λεπτά και
για τα δύο.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το Σώµα συνεφώνησε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, πενήντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 3ο Γυµνάσιο Γαλατσίου. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πάµε, λοιπόν, τώρα κατευθείαν σε αυτούς που έχουν αντίρ-
ρηση. 

Παρακαλώ ποιος συνάδελφος θέλει τον λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω τον

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει τώρα ο

κ. Ιωάννης Δελής από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
Ορίστε, κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Για την πρώτη συµφωνία ανάµεσα στη χώρα µας και στη Γεωρ-
γία για την καταπολέµηση της εγκληµατικότητας θέλω να πω ότι
η συγκεκριµένη συµφωνία, παρά τον τίτλο της, θεωρούµε ως
κόµµα ότι συµβάλλει και αυτή στην εµβάθυνση αυτού που λέµε
ευρωενωσιακό χώρο φακελώµατος και καταστολής ενάντια στους
λαούς και, βεβαίως, στην επέκταση όλων αυτών και σε νέες
χώρες.

Όπως και όλα τα σχετικά νοµοθετήµατα, άλλωστε και συµβά-
σεις, συσχετίζει και, µάλιστα, από το πρώτο άρθρο, το ζήτηµα του
οργανωµένου εγκλήµατος µε αυτό της τροµοκρατίας, κάτι το
οποίο, όπως έχουµε πει επανειληµµένα, εγκυµονεί πολύ σοβαρούς
κινδύνους για το εργατικό και για το λαϊκό κίνηµα, για τις ίδιες τις
ατοµικές ελευθερίες.

Αναφέρω ορισµένα παραδείγµατα: Προβλέπεται η ανταλλαγή
κάθε είδους πληροφοριών ανάµεσα στις δύο χώρες, µεταξύ των
οποίων και προσωπικών δεδοµένων, ακόµα και χωρίς να υπάρχει
αίτηµα κάποιου µέρους, όπως αναφέρεται χαρακτηριστικά στο
άρθρο 4 στην παράγραφο 2, ακόµα και προφορικά χωρίς διατυ-
πώσεις στο ίδιο άρθρο, στο άρθρο 4, στην παρακάτω παράγραφο
5.

Η δυνατότητα, βεβαίως, τώρα που παρέχεται στο πρόσωπο, του
οποίου τα προσωπικά δεδοµένα παρέχονται ή πρόκειται να παρα-
σχεθούν, η δυνατότητα που δίνεται στο πρόσωπο να ζητήσει τη
διόρθωση ή τη διαγραφή τους στο άρθρο 6, στο επόµενο, δηλαδή,
άρθρο, στην πραγµατικότητα είναι κενή περιεχοµένου, αφού αφ’
ενός δεν µπορεί να γνωρίζει την ανταλλαγή τους και αφ’ ετέρου
το αίτηµά του για τη διόρθωση ή τη διαγραφή δεν είναι υποχρεω-
τικό ότι θα γίνει και αποδεκτό.

Σε κάθε περίπτωση, για τη συγκεκριµένη συµφωνία η σοβαρή
οργανωµένη διασυνοριακή εγκληµατικότητα είναι σύµφυτη, πα-
ρακολουθεί την ίδια την ανάπτυξη και την ίδια την εξέλιξη του κα-
πιταλιστικού συστήµατος, έχει πολύ υψηλές διασυνδέσεις και δεν
αντιµετωπίζεται θεωρούµε αποτελεσµατικά µε τέτοιου είδους νο-
µοθετήµατα. Αντίθετα, αξιοποιούνται αυτά τα νοµοθετήµατα για
την ενίσχυση του αντιλαϊκού νοµοθετικού πλέγµατος, του φακε-
λώµατος και της καταστολής.

Αυτοί είναι και οι λόγοι που µας οδηγούν στο να καταψηφίσουµε
τη συγκεκριµένη συµφωνία.

Για τη δεύτερη συµφωνία, που έρχεται µε τη µορφή της κύρω-
σης πρωτοκόλλου ανάµεσα στη χώρα µας και τη Βοσνία, εντάσ-
σεται και αυτή στη γενικότερη αντιδραστική πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για το µεταναστευτικό ζήτηµα, µια αντιδρα-
στική πολιτική, επειδή στην ουσία ρυθµίζει θέµατα µετακίνησης
εργατικού δυναµικού, και µάλιστα νεαρής ηλικίας, από τρίτες
χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ρυθµίζει αυτή τη µετακίνηση
µε τρόπο που να εξυπηρετεί τελικά τα συµφέροντα των µεγάλων

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ
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ευρωπαϊκών επιχειρηµατικών οµίλων. Είναι µια συµφωνία δηλαδή
µέσα στα πλαίσια της ήδη ασκούµενης αντιδραστικής µετανα-
στευτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης και γι’ αυτό το ΚΚΕ
καταψηφίζει και αυτή τη συµφωνία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Με επιφύλαξη έχει ψηφίσει και το ΜέΡΑ25. Τον λόγο έχει για

πέντε λεπτά η κ. Φωτεινή Μπακαδήµα.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τάµε τις δύο κυρώσεις που έχει εισαγάγει το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη. Για να µην καταχραστώ και τον χρόνο, θα
ξεκινήσω µε την πρώτη που αφορά τη συνεργασία Ελλάδας-Γε-
ωργίας. Αν ανατρέξουµε σε πρόσφατη έκθεση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής αναφορικά µε την εγκληµατικότητα και τη Γεωργία,
µπορούµε να διαβάσουµε τα εξής: «Οι οργανωµένες εγκληµατικές
οµάδες από τη Γεωργία εξακολουθούν να αναφέρονται ως µία
από τις συχνότερα εκπροσωπούµενες υπηκοότητες τρίτων χωρών
που εµπλέκονται σε σοβαρό και οργανωµένο έγκληµα στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Χαρακτηρίζονται από υψηλό βαθµό κινητικότη-
τας, δραστηριοποιούνται κυρίως στο οργανωµένο έγκληµα κατά
της ιδιοκτησίας και είναι ιδιαίτερα ενεργές σε Γαλλία, Ελλάδα,
Γερµανία, Ιταλία και Ισπανία.».

Πράγµατι, στη χώρα µας έχουν δράση τέτοιες οµάδες. Μάλι-
στα, αν ανατρέξουµε σε επίσηµα στοιχεία της Ελληνικής Αστυνο-
µίας για το 2018, 12,1% των οργανωµένων εγκληµατικών οµάδων
είναι γεωργιανές, µε κυρίαρχη δράση κλοπές και διαρρήξεις, ενώ
αρκετές ληστείες κατοικιών έχουν χαρακτηριστεί από έντονη
σκληρότητα και βία. Όλοι θυµόµαστε, για παράδειγµα, την υπό-
θεση του άτυχου εξηνταεπτάχρονου ιδιοκτήτη εστιατορίου στην
Ύδρα, που δολοφονήθηκε στο σπίτι του, το 2015, κατά τη διάρ-
κεια ληστείας, ενώ έχουν σηµειωθεί στη χώρα µας και εγκλήµατα
ξεκαθαρίσµατος λογαριασµών, µε πιο πρόσφατο εκείνο µεταξύ
Γεωργιανών και άλλων υπηκόων, στη Βούλα. Μάλιστα, αν σκε-
φτούµε ότι ζούµε σε µια περίοδο όπου παρατηρείται αύξηση των
δεικτών εγκληµατικότητας θεωρούµε πως είναι χρέος όλων µας
να κάνουµε ό,τι µπορούµε για να προστατεύσουµε και να θωρακί-
σουµε τους συµπολίτες µας και είναι χρέος µας να πράξουµε ό,τι
µπορούµε για να νιώσουν κι εκείνοι ασφαλείς και προστατευµέ-
νοι.

Σίγουρα η εν λόγω συµφωνία απαρτίζεται από κυρίως τεχνικά
άρθρα και µε δεδοµένη την ανάγκη διασφάλισης των δικαιωµάτων
ζωής και περιουσίας όλων των ανθρώπων από δυνητικές εγκλη-
µατικές ενέργειες, ως ΜέΡΑ25 θα υπερψηφίσουµε τη συγκεκρι-
µένη συµφωνία συνεργασίας.

Ας περάσουµε τώρα στο δεύτερο σχέδιο νόµου, που είναι το
πρωτόκολλο µεταξύ Ελλάδας και Βοσνίας-Ερζεγοβίνης, και
αφορά την επανεισδοχή ατόµων που διαµένουν χωρίς άδεια. Θα
συµφωνήσω µε τον συνάδελφο από το ΚΚΕ, ότι όντως δείχνει την
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο µεταναστευτικό. Χρήσιµο
θα ήταν να θυµίσουµε ότι αντίστοιχο διµερές πρωτόκολλο, παρ’
ότι δεν είναι το πρώτο που υπεγράφη, υπέγραψε η χώρα µας και
µε την Τουρκία, το Νοέµβριο του 2001, το οποίο κυρώθηκε ένα
χρόνο µετά. Ακολούθησε η συµφωνία επανεισδοχής Ευρωπαϊκής
Ένωσης-Τουρκίας το 2013, που αποτέλεσε βάση για την κοινή δή-
λωση Ευρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας. Ένα αντίστοιχο πρωτό-
κολλο, λοιπόν, έγινε βάση έντασης της ήδη υπάρχουσας
µεταναστευτικής-προσφυγικής κρίσης. Χειροτέρευσε, λοιπόν, έτσι
τη ζωή χιλιάδων πονεµένων ανθρώπων, που επεστράφησαν χωρίς
να δοθεί η πρέπουσα σηµασία στην υπόθεσή τους και χωρίς να
έχει ληφθεί η απαραίτητη µέριµνα για το τι θα γίνει όταν θα επι-
στρέψουν.

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µέχρι τώρα δείγ-
µατα γραφής της Κυβέρνησης στην αντιµετώπιση του προσφυγι-
κού έχουν υπάρξει απογοητευτικά, µε την ανθρωπιστική
προσφυγική κρίση να βαθαίνει καθηµερινά ολοένα και περισσό-
τερο και µε δεδοµένο ότι το παρόν πρωτόκολλο καλύπτει και υπη-
κόους τρίτων χωρών ή απάτριδες, δυστυχώς δεν έχουµε πολλά
περιθώρια αισιοδοξίας. Ως ΜέΡΑ25 πιστεύουµε και πρεσβεύουµε
ότι η Ευρώπη πρέπει να είναι µία Ευρώπη ανοιχτή, µία Ευρώπη
χωρίς φράχτες, µία Ευρώπη χωρίς πλωτά φράγµατα, χωρίς απε-

λάσεις δίχως κριτήριο και χωρίς στρατόπεδα φιλοξενίας, δοµές
φιλοξενίας, που στην πράξη είναι στρατόπεδα συγκέντρωσης. 

Με δεδοµένο το κακό προηγούµενο µε τις συµφωνίες που συ-
νήφθησαν µε την Τουρκία και τις πάγιες απόψεις του ΜέΡΑ25 για
το προσφυγικό, το οποίο αποτελεί µία σηµαντικότατη ανθρωπι-
στική κρίση και είναι πλέον η στιγµή να αντιµετωπιστεί ως τέτοια,
δεν µπορούµε παρά να καταψηφίσουµε το συγκεκριµένο πρωτό-
κολλο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε

την κ. Μπακαδήµα.
Προχωρούµε στην Ελληνική Λύση, η οποία για τη συµφωνία της

Κυβέρνησης µε την κυβέρνηση της Γεωργίας για συνεργασία στην
καταπολέµηση του εγκλήµατος έχει ψηφίσει «µε επιφύλαξη» και
«κατά» στο δεύτερο, για τη συµφωνία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας και της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης για την επανεισδοχή προ-
σώπων που διαµένουν χωρίς άδεια. 

Τον λόγο έχει για πέντε λεπτά ο κ. Αντώνης Μυλωνάκης, ειδικός
αγορητής από την Ελληνική Λύση.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανεισδοχή

προσώπων που διαµένουν χωρίς άδεια, κύρωση συµφωνίας πρω-
τοκόλλου µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Βοσνίας -
Ερζεγοβίνης. Δεν µπορώ να καταλάβω, κύριοι Υπουργοί της Κυ-
βέρνησης, τι συµβαίνει µε εσάς. Ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έφτασε σε ένα
τέτοιο σηµείο να ξεσηκώνει την ελληνική κοινωνία τόσο άγρια. Με
απόφαση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και του Προέδρου επι-
σκέφθηκα τα νησιά, πήγα Μυτιλήνη, Χίο κ.λπ.. Το τι γίνεται εκεί
είναι άλλο πράγµα. Και εγώ σας ρωτώ και σας το είπα και στην
επιτροπή: Αυτοί όλοι οι άνθρωποι, για τους οποίους εµείς θα υπο-
γράψουµε τώρα για να επανέλθουν και οι οποίοι δεν δικαιούνται
άσυλο και έχουν φύγει το 2015, το 2016, το 2017 από την πατρίδα
µας και έχουν πάει σε διάφορες χώρες της Ευρώπης ή εκτός, σε
τρίτες χώρες, πώς εµείς πρέπει τώρα να τους δεχτούµε πίσω και
πού να τους βάλουµε αυτούς τους ανθρώπους; Ακούγεται ένα
νούµερο για πάνω από εξακόσιες πενήντα µε επτακόσιες χιλιάδες,
οι οποίοι -λέει- δεν δικαιούνται και πρέπει κάποια στιγµή να επα-
νέλθουν στη χώρα από την οποία πέρασαν, στην πρώτη χώρα υπο-
δοχής, σε εµάς δηλαδή, τα νησιά, κύριε Υπουργέ. Εκεί θα πάνε.
Και έρχεστε να µας φέρετε µια κύρωση συµφωνίας. Ό,τι και να
φέρνει η Ευρωπαϊκή Ένωση, αυτή η Γερµανία τελικά, η γερµανο-
κρατούµενη Ευρωπαϊκή Ένωση. Γιατί να σας πω κάτι; Όλα ξεκί-
νησαν από τη συµφωνία µεταξύ Γερµανίας και Ελλάδας. Η
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ κακώς πήγε και ψήφισε, ενώ η Ιταλία δεν
το ψήφισε και είδατε πώς µειώθηκαν και οι ροές, είδατε ότι η Ιτα-
λία έφυγε µε τον Κόντι από το παιχνίδι και αφήσατε εµάς και την
Ισπανία. Υπέγραψε λοιπόν η Ελλάδα το 2015, τον Νοέµβριο, και
το 2018, αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι δεν δικαιούνται άσυλο και
έχουν φύγει από την πατρίδα µας και έχουν πάει σε χώρες της
Κεντρικής και Βόρειας Ευρώπης να έχουν το δικαίωµα να ξανάρ-
θουν πίσω. Και τώρα µας καλείτε να υπογράψουµε, την ίδια στιγµή
που την Παρασκευή βγήκε µια απίστευτα καλή και δίκαιη για µας,
για την πατρίδα µας, απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου των
Δικαιωµάτων του Ανθρώπου, µε Προέδρο τον κ. Σισιλιάνο, ο
οποίος σήµερα, εάν θα πάτε στην επιτροπή, επάνω στη Γερουσία,
θα τον δείτε να µιλάει ο άνθρωπος, να εξηγεί.

Τι λέει αυτή η απόφαση; Οι άνθρωποι οι οποίοι επιδιώκουν να
µπουν παράνοµα σε µια χώρα -και επειδή στην Ισπανία έγινε αυτό
το πράγµα και έγιναν µαζικές απελάσεις- δικαιούται λοιπόν η χώρα
της οποίας τα σύνορα προσπαθούν να καταπατηθούν, και µάλιστα
από σηµεία τα οποία δεν είναι σηµεία εισόδου, χωρίς άδεια, να
τους επιστρέφει πίσω -δηλαδή το λεγόµενο «push back»- µε άµε-
σες και µαζικές απελάσεις, χωρίς καµµία, µα καµµία ενέργεια να
είναι παράνοµη. Αυτό έβγαλε το δικαστήριο. 

Νοµίζω ότι και ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης -επειδή είναι
εδώ και τον ευχαριστώ που ήρθε την ώρα που µιλάω- το έχει πει
πάρα πολλές φορές, το push back, αν και πολλοί νοµίζατε ότι θα
τους πνίγουµε στη θάλασσα, κάπως έτσι ήρθε στο µυαλό και αρ-
χίσατε και λέγατε «τι push back, πώς push back», κάποιος µάλιστα
είπε «µε αντλίες θα γίνει το push back;». Όχι, κύριοι. Μαζικές απε-
λάσεις. Το δικαστήριο τώρα το έβγαλε, µας έδωσε την άδεια και
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εσείς µας καλείτε να έρθουµε τώρα να υπογράψουµε αυτό το
πράγµα. Όχι! Κάθετα όχι! 

Η Ελληνική Λύση δεν θα κάνει το χατίρι αυτό της Γερµανίας,
δεν θα κάνει το χατίρι της Αυστρίας, δεν θα κάνει το χατίρι καµµιάς
ευρωπαϊκής χώρας, η οποία έχει αφήσει την Ελλάδα µόνη, µόνη
και έρηµη!

Η Ελληνική Λύση θα καταψηφίσει αυτή την παράνοµη, την
άκρως παράνοµη, και µε τη βούλα του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου
πλέον, συµφωνία. Όχι επαναεισδοχή αυτών οι οποίοι έφυγαν από
την πατρίδα µας, γιατί άµα είναι έτσι κι εµείς πρέπει να στείλουµε
όλους άµεσα στις χώρες τους, τώρα!

Για το θέµα της Γεωργίας ήµουν κάθετος και η Ελληνική Λύση
είπε ότι βεβαίως και µία τέτοια συµφωνία πρέπει να υπάρχει για
την ανταλλαγή πληροφοριών για όλα αυτά τα θέµατα τα οποία
αποσκοπούν στον καλύτερο έλεγχο των συνόρων, όσον αφορά
τους εγκληµατίες, τις συµµορίες. Ξέρουµε πάρα πολύ καλά τι
σηµαίνει γεωργιανή συµµορία στην Ελλάδα. Ξέρουµε πάρα πολύ
καλά ότι οι ληστείες είναι καθηµερινό φαινόµενο των ανθρώπων
αυτών. Άρα πρέπει να παίρνουµε τις πληροφορίες. Είµαστε υπέρ
αυτής της συµφωνίας και την υπερψηφίζουµε.

Πριν κατέλθω του Βήµατος, θέλω να καταθέσω έγγραφο από
τη Δηµοτική Ενότητα Μανταµάδου. Κύριε Υπουργέ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι ένα ψήφισµα προς την Κυβέρνηση. Όλοι
πλέον λένε «όχι στα νησιά µας δεύτερα hot spots». Εσείς επιµέ-
νετε. Το ψήφισµα είναι εδώ. Εδώ είναι και η απόφαση, µου την
έδωσε ο Δήµαρχος Μανταµάδου και την καταθέτω στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Μυλωνάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης επειδή ο κ. Μηταράκης λέει ότι έχει τελειώσει το θέµα
και ότι έχουν παγώσει τα hot spots να φτιάχνονται, ορίστε τι έχω
εδώ. Αυτό το έγγραφο δείχνει ότι στη Σάµο αυτό εδώ είναι εν
εξελίξει. Ξέρετε πόσο κοστίζει; Χίλια κοντέινερ επί 10.000 ευρώ
το ένα είναι 10.000.000 ευρώ. Είναι πολλά τα λεφτά, και αυτά
µόνο για χίλια κοντέινερς, που χωράνε τέσσερις χιλιάδες κόσµο,
δηλαδή τέσσερα άτοµα το καθένα. Το καταθέτω και αυτό στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Μυλωνάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Ελληνική Λύση, πάντα πιστή σε αυτό το οποίο είπε προεκλο-
γικά, το κάνει πράξη πάντα, για τον Έλληνα και την Ελλάδα. Ναι
στην κύρωση συµφωνίας µε τη Γεωργία, όχι στην επαναεισδοχή
από χώρες της Κεντρικής και Βόρειας Ευρώπης ή από τρίτες
χώρες όπως είναι η Βοσνία - Ερζεγοβίνη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος του Κόµµατος της Ελληνικής
Λύσης κ. Κυριάκος Βελόπουλος για πέντε λεπτά, µε µια σχετική
ανοχή. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµενος το πρωί από το Πα-
λαιό Φάληρο έκανα περίπου µία ώρα για να φτάσω στη Βουλή
και αναγκάστηκα να ανατρέξω λίγο στο αρχείο και να δω την πεν-
ταετία του ΣΥΡΙΖΑ πόσες συναθροίσεις έγιναν, πόσες συγκεν-
τρώσεις σε όλη την επικράτεια. Έγιναν δεκαοκτώ χιλιάδες
εξακόσιες εβδοµήντα επτά σε πέντε έτη. Αν νοµίζουµε ότι υπάρ-
χει κράτος στο οποίο επί πέντε ολόκληρα έτη έχουν γίνει δεκαο-
κτώ χιλιάδες εξακόσιες εβδοµήντα επτά συναθροίσεις, κάντε
διαιρέσεις, για να καταλάβετε ότι αυτό το κράτος δεν υπάρχει,
ούτε στην Αφρική. Έχουµε καταστήσει τη χώρα µία αφρικανικού
τύπου δηµοκρατία, στην οποία πενήντα - εκατό άνθρωποι µπο-
ρούν να πηγαίνουν και να κλείνουν δρόµους, µπορούν να κάνουν
και επεισόδια, να πετάνε και µία µολότοφ -και να είναι και πληµ-
µέληµα, δεν έχει σηµασία- να την κουβαλάνε και να την παραδί-

δουν και δεν τιµωρούνται. Είναι αυτές οι ασυναρτησίες µίας ψευ-
τοδηµοκρατίας.

Το αναφαίρετο δικαίωµα της απεργίας, της διαδήλωσης όταν
γίνεται καταχρηστικά, καταπίπτει. Είναι ένα γεγονός αναµφισβή-
τητο που αυτή η δηµοκρατία του ’74 και µετά δεν το έχει δει ποτέ
σοβαρά. 

Θυµάµαι κατά το παρελθόν επειδή κάποιοι εργαζόµενοι θεω-
ρούσαν ότι ο επιχειρηµατίας κάνει κακό, έκλειναν τις εταιρείες,
έβαζαν τα λουκέτα, έκλειναν απέξω, έφυγε η «PIRELLI», έφυγε η
µια εταιρεία, η άλλη βιοµηχανία, εξαφανίστηκαν όλοι. Έκαναν τα
αδύνατα δυνατά και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για να τις
κλείσουν και µείναµε µια έρηµος χώρα, όπου τα παιδιά -βλέπω και
πάνω στα θεωρεία τα δεκατριάχρονα και δεκατετράχρονα, παιδιά
γυµνασίου πρέπει να είναι- στα δεκαοκτώ τους χρόνια θα µπουν
στο πανεπιστήµιο και θα σκέφτονται πώς θα φύγουν στο εξωτε-
ρικό για να βρουν δουλειά. 

Γιατί όλοι εσείς δεν καταλάβατε ότι η κατάχρηση ενός δικαιώ-
µατος δεν είναι δικαίωµα πλέον, είναι τυραννία. Οδηγεί τη χώρα
στην τυραννία η τακτική αυτή. Σκεφτείτε πόσες εργατοώρες χά-
θηκαν σήµερα, σκεφτείτε πόσα µαγαζιά δεν δούλεψαν, σκεφτείτε
πόσος χαµένος κόπος ανθρώπων εργαζοµένων οι οποίοι µπορεί
να µην έχουν και τζίρο, να µην άνοιξαν καν την ταµειακή µηχανή
τους. Και µιλάει ένας άνθρωπος, ο οποίος έχει επιχειρήσεις. Από
το πρωί στο ένα µαγαζί που έχω εγώ δεν µπήκε πελάτης, δεν κό-
πηκε µία απόδειξη ούτε 2 ευρώ! Ρωτάτε τον επιχειρηµατία που
έχει το µαγαζί πώς θα λειτουργήσει;

Και τα λέω αυτά για την κατάχρηση. Άλλο η χρήση και άλλο η
κατάχρηση. Νέκρωσε η Αθήνα! Τελείωσε! Για µια ολόκληρη µέρα
τιµωρήθηκαν οι πολίτες των Αθηνών και, βέβαια, νηνεµία εδώ, κα-
νείς δεν µιλάει. Για σκεφτείτε τον πόνο των επιχειρηµατιών. Με
απεργίες κοµµατικές -θα το πω έτσι για να καταλάβουν κάποιοι-
κοµµατιάστηκε η πατρίδα µας. Με απεργίες απλά για την απεργία
κοµµατιάζεται η Ελλάδα και χάνεις την πεµπτουσία του δικαιώµα-
τος, τη διεκδίκηση τη σοβαρή.

Και αυτοί οι συνδικαλιστοπατέρες που  απαξιώθηκαν, δεν απα-
ξιώθηκαν τυχαία. Πάλι τριακόσια άτοµα είναι εκεί κάτω, άντε να
είναι χίλια. Στα πέντε εκατοµµύρια των Αθηνών χίλιοι άνθρωποι θα
µαζευτούν σήµερα κάπου, θα κάνουν µια πορεία, θα κάνουν την
επαναστατική γυµναστική τους και µετά θα πουν ότι κάναµε το αυ-
τονόητο.

Δεν είναι απεργία αυτή. Απεργία σηµαίνει ότι όντως κατεβαίνω
κάτω και παλλαϊκά όλη η Ελλάδα δεν εργάζεται. Μία µέρα τον
χρόνο, ναι! Αυτό σηµαίνει απεργία. Όλα τα άλλα είναι για να περ-
νάει η ώρα και κάποιοι από την Αριστερά να λένε «να κάνουν απερ-
γίες οι εργαζόµενοι». Άρα η φυσική µας παρουσία είναι θεµιτή και
ουσιαστική, ενώ δεν κοιτάµε το αύριο, το µέλλον των παιδιών µας.

Σαφώς και πρέπει να γίνονται απεργίες. Είναι δικαίωµα συνταγ-
µατικά κατοχυρωµένο, αλλά άλλο η χρήση -επαναλαµβάνω- και
άλλο η κατάχρηση του δικαιώµατος. Είµαστε µία χώρα όπου ο
νόµος δεν υφίσταται. Δεν υπάρχει νόµος, δεν τηρείται κανένας
νόµος και όταν υπάρχουν νόµοι, ο καθένας τους ερµηνεύει όπως
θέλει. 

Αυτό που βλέπετε έξω στην Αθήνα σήµερα είναι η εικόνα ενός
φαύλου κράτους, ενός κράτους που δεν έχει δοµές, ενός κράτους
το οποίο δεν µπορεί να δώσει επιτέλους το αυτονόητο δικαίωµα
σε έναν πολίτη να κάνει απεργία ή να µην κάνει, αν θέλει. Γιατί
πολλοί εργαζόµενοι µπορεί να µη θέλουν να κάνουν απεργία. Θυ-
µηθείτε κάποιους που δεν ήθελαν να κάνουν απεργία, απεργοσπά-
στες, τους έδερναν, τους ξεβράκωναν κατά το παρελθόν, µε τα
λεωφορεία αν θυµάστε, και όλα αυτά που γίνονταν. 

Δυστυχώς, τελειώνει η Ελλάδα, φίλες και φίλοι, και θα το πω
γιατί ναι µεν σήµερα το ΚΚΕ πέτυχε να κοκκινίσει όλους τους δρό-
µους της Αθήνας µε το µποτιλιάρισµα, «στο κόκκινο» όµως ήταν
και η αγανάκτηση των πολιτών. Βλέπεις αυτοκίνητα από το Σύν-
ταγµα -γιατί από τη Συγγρού, από την παραλιακή ήρθα εγώ- µέχρι
το «Χανδρής» κάτω, µέχρι το «Marriott», είχε σταµατηµένα αυτοκί-
νητα. 

Μπορεί να µου πείτε µα αυτό συζητάµε σήµερα; ’Όχι, αλλά είναι
µια παθογένεια, είναι µία πραγµατικότητα την οποία ποτέ ούτε η
Νέα Δηµοκρατία τόλµησε ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, ούτε κα-
νένα κόµµα να δει. Και αν συνεχιστεί αυτό σε µία χώρα που δεν
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παράγει πλούτο και χάνουµε εργατοώρες και χάνουµε και παρα-
γωγική διαδικασία από αυτές τις ιστορίες, είµαστε τελειωµένοι.
Δεν υπάρχει µέλλον. 

Εδώ πρέπει επιτέλους η Νέα Δηµοκρατία να φέρει ένα νοµο-
σχέδιο, έναν νόµο σοβαρό, γι’ αυτή την ιστορία µε την απαγό-
ρευση των διαδηλώσεων να κλείνουν τους δρόµους. Δεν γίνονται
αυτά τα πράγµατα! Ας σοβαρευτεί το κόµµα που λέγεται Νέα Δη-
µοκρατία που θεωρείται φιλελεύθερο. Αν ήταν έτσι οι φιλελεύθε-
ροι, εν πάση περιπτώσει, τι να συζητάµε. 

Πάµε τώρα στο σύµφωνο µε τη Βοσνία.
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ µια µικρή ανοχή στον χρόνο, γιατί

θεωρώ ότι το θέµα είναι πολύ πιο σοβαρό και αποδεικνύει τη φαυ-
λότητα µε την οποία, δυστυχώς, διοικείτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ συνεχίστε,
κύριε Πρόεδρε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Τι κάνετε σήµερα, ξέρετε; Λέει δελτίο ειδήσεων του τάδε κανα-
λιού: Συνελήφθησαν άτοµα τα οποία έφτιαχναν πλαστά χαρτιά και
έκαναν παραχάραξη. Αντί να τους δίνουµε και ένα µπόνους για να
φεύγουν όλοι από εδώ πέρα, τους συλλαµβάνετε και τους κλείνετε
και µέσα. 

Και εδώ τι κάνετε µε τη συµφωνία αυτή; Όσοι έφυγαν από εδώ
και είναι στη Βοσνία, θα τους ξαναφέρετε στην Ελλάδα! Δηλαδή,
η Ελλάδα είναι το πειραµατόζωο της Ευρώπης! Όλοι περιχαρα-
κώνουν τα σύνορά τους –δεν µιλώ για τις χώρες του Βίσεγκραντ-
Ισπανία, απόφαση του Δικαστηρίου των Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
κι εσείς θεωρείτε την Ελλάδα ξέφραγο αµπέλι! Δεν το καταλα-
βαίνω! Θα γυρίσουν όλοι πίσω. Δεν θα σας πω τι λέει ακριβώς η
συµφωνία. Μάλλον δεν την διαβάσατε καλά. Την καταθέτω στα
Πρακτικά, γιατί λέει πολλά πράγµατα που δεν τα αντιλαµβάνεστε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος
Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί αν γυρίσουν πίσω αυτοί, µε τη Συµφωνία Τουρκίας - Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, εµείς δεν θα µπορέσουµε να τους ξαναστεί-
λουµε πίσω στην Τουρκία. Έχετε καταλάβει τι κάνετε; Και λέει ότι
είναι περίπου σαράντα χιλιάδες, άλλοι σαράντα χιλιάδες θα µας
έρθουν εδώ.

Μίλησα µε έναν συνάδελφο δηµοσιογράφο από τη Βοσνία - Ερ-
ζεγοβίνη χθες το βράδυ. Μου είπε ότι υπολογίζουν σαράντα µε
εβδοµήντα χιλιάδες αυτούς που έφυγαν από την Ελλάδα και
πήγαν εκεί και µένουν εκεί, είναι εκεί. Άλλοι εβδοµήντα χιλιάδες;
Με ποιο δικαίωµα το κάνετε αυτό; Και πώς τους στέλνετε πίσω
άµα γυρίσουν στην Αθήνα; 

Καταλαβαίνετε τι κάνετε; Το έχετε καταλάβει ότι κάνετε την Ελ-
λάδα, µια χώρα, πειραµατόζωο; Κάνετε πειραµατόζωο της Ευρώ-
πης την Ελλάδα; Την κάνατε πειραµατόζωο µε τα µνηµόνια, την
κάνατε όλοι! Ένα, δύο, τρία, τέσσερα, πέντε µνηµόνια, εφαρµο-
στικοί νόµοι! Την κάνατε πειραµατόζωο στα οικονοµικά, την κάνετε
ακόµη και στην εθνική της επιβίωση; Τι είναι η Ελλάς; Το πειραµα-
τόζωο όλων;

Και βέβαια, λέτε και ψέµατα, πολλά ψέµατα και αυτό µε ενοχλεί.
Έχω την επίσηµη δήλωση της Κοµισιόν και του Ευρωπαϊκού Συµ-
βουλίου. Την έχω αποµαγνητοφωνήσει, εδώ είναι. Σαράντα χιλιά-
δες λαθροµετανάστες στα ελληνικά νησιά, στόχος η µεταφορά
στην ευρωπαϊκή ηπειρωτική Ελλάδα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος
Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Μυλωνάκη, κάνετε ένα λάθος. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
η Κοµισιόν λένε ότι στόχος είναι να µεταφερθούν στην ηπειρωτική
Ελλάδα αυτοί που είναι στα νησιά. 

Μην κλείνοντας τα σύνορα, κύριε Υπουργέ µου -που έρχονται
κάθε µέρα και άλλοι- αυτοί πρέπει να µεταφέρονται συνεχώς στην
ηπειρωτική Ελλάδα. Τι κάνετε; Δηλαδή είναι απίστευτο αυτό που
συµβαίνει. Θεωρώ ότι είναι ανικανότητα. Αν δεν είναι σχέδιο, είναι
ανικανότητα. Αλλιώς είστε επικίνδυνοι για την Ελλάδα! Είστε λίαν
επικίνδυνοι για τον τόπο! 

Βέβαια, ακούστε το χειρότερο από όλα: Εδώ είναι το µυστήριο.

Εδώ είναι η αποµαγνητοφώνηση -θα την καταθέσω στα Πρακτικά-
όπου η Ευρωπαϊκή Ένωση λέει ότι αυτό το παραµύθι της Νέας
Δηµοκρατίας δεν ισχύει, του Μηταράκη, ο οποίος κάθε εβδοµάδα
έχει και ένα σχέδιο.

Μου θυµίζει αυτόν που σχεδίαζε το γιοφύρι της Άρτας, οληµε-
ρίς το έχτιζε, το βράδυ γκρεµιζόταν. Τώρα λέει «παγώνει» και κάνει
το παγώνι ταυτόχρονα, γιατί «παγώνει» µε έψιλον γιώτα είναι άλλο
και «παγώνι» µε γιώτα είναι άλλο πράγµα ή µε ήτα και το λέω για
να το καταλάβετε. Λέει η Ευρώπη: «Θα τους µεταφέρετε στην
ηπειρωτική Ελλάδα, θέλετε, δεν θέλετε», που σηµαίνει ότι η Ευ-
ρώπη σας έχει για πειραµατόζωο, τη χώρα µας, για να µείνουν
εδώ.

Και εγώ ρωτώ: Ετοιµάζονται και άλλοι από τη Συρία να έρθουν.
Το έχετε καταλάβει;

Το χειρότερο ποιο είναι; Κάνουν και ΟΑΕΔ για «µετανάστες»,
λέει -εντός εισαγωγικών οι µετανάστες- λαθροµετανάστες. Κάνετε
ΟΑΕΔ; Είστε µε τα καλά σας; Δηλαδή πώς θα τους επαναπροωθή-
σουµε, αφού τους κάνουµε και ΟΑΕΔ; Σίγουρα θα µείνουν εδώ!
ΟΑΕΔ, λέει, για αγρότες που έχει στα σκαριά η Κυβέρνηση. Ποιον
κοροϊδεύετε; Δηλαδή ανικανότητα, κοροϊδία -δεν ξέρω τι είναι, εν
πάση περιπτώσει- εµπαιγµός; Αντιλαµβάνοµαι ότι οι Βουλευτές
διαφωνούν, αλλά ο Πρωθυπουργός σας στο µυαλό του έχει άλλα
πράγµατα, αν το καταλάβατε, ο κ. Μητσοτάκης ή η οµάδα περί
αυτού.

Δεν θα πω για το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο. Θα πω κάτι άλλο,
όµως. Σε επτά µήνες µε τη Νέα Δηµοκρατία επέστρεψαν εκατόν
σαράντα άτοµα -έγγραφο του Υπουργού- είκοσι τον µήνα. Είκοσι
τον µήνα! Δηλαδή θα χρειαστείτε διακυβέρνηση πεντακοσίων χι-
λίων ετών για να φύγουν αυτοί που είναι σήµερα εδώ. Ε, όχι, δεν
θέλουµε, παιδιά, φτάνει!  Επτά µήνες αποτύχατε, άµα κάτσετε και
χίλια χρόνια, καήκαµε! Δηλαδή, τι να πω; Από όπου να σας πιάσω
-ειλικρινά το λέω αυτό- υπάρχει θέµα.

Και βέβαια -κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε- να πω για αυτά που κά-
νετε µε την ΑΟΖ και µε τη Λιβύη. Μαζέψτε τους ανθρώπους γύρω
από τον Πρωθυπουργό, κάτι Ντόκους, κάτι «στόκους» κάτι δεν
ξέρω πώς λέγονται! Μαζέψτε τους! Η κ. Μπακογιάννη συνεδριάζει
µε το ΕΛΙΑΜΕΠ πάλι για να µας πουν πόσο καλή είναι η Χάγη και
πόσο καλά είναι τα ΜΟΕ. Μέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης την
ώρα που πετάνε αεροσκάφη πάνω από το Αιγαίο δεν µπορούν να
υπάρχουν. Είναι σαν να σε βιάζουν και εσύ να θεωρείς ότι είναι
σεξουαλική επαφή, αλλά µε αµοιβαιότητα που σας αρέσει κιόλας.
Ε, δεν είναι έτσι ρε παιδιά! Και το λέω µε κοµψό τρόπο, δεν είναι
έτσι.

Να σας πω ποιο είναι το χειρότερο και θα κλείσω εδώ: Το τουρ-
κολιβυκό σύµφωνο θα είναι τα Ίµια τα δικά σας. Το τουρκολιβυκό
σύµφωνο και αυτό που πάτε να κάνετε µε τη Χάγη θα είναι τα νέα
Ίµια της χώρας, όπως τα Ίµια του Σηµίτη, γιατί ενώ µπορούσατε
να προλάβετε και να καταθέσετε συντεταγµένες στον ΟΗΕ -δικές
µας, ελληνικές- δεν το κάνατε ποτέ. Πέρασαν σαράντα µέρες και
πλέον, αρχίζει να επικυρώνεται και να επισηµοποιείται αυτή η ιστο-
ρία, αρχίζει να δηµιουργεί δεδοµένα εδώ και πάρα πολύ καιρό και
όµως, τα νέα Ίµια της Νέας Δηµοκρατίας θα είναι το τουρκολιβυκό
σύµφωνο και µία νέα εθνική αποτυχία, που οι επόµενες γενιές θα
πληρώσουν.

Αντί να φωνάξετε εδώ ξανά τον Χαφτάρ, να πάτε στη Δαµασκό,
ο άλλος, ο Άσαντ, έχει πάρει µε τις κλωτσιές τους Τούρκους, τους
έχει περικυκλώσει σε πολλά σηµεία και αντί να τον καλέσουµε, για
να κάνουµε καλές σχέσεις µε τη Συρία, εσείς κάνετε καλές σχέ-
σεις µε την Αµερική, η οποία στηρίζει τον Ερντογάν εναντίον του
Άσαντ. Για να καταλάβετε πόσο φαύλοι είστε, φαύλοι στην εξωτε-
ρική πολιτική. Βγαίνει ο Χαφτάρ και λέει στον Ερντογάν: «αν δεν
υπήρχαν οι Άραβες, ακόµη θα λατρεύατε τη φωτιά στις στέπες
της Ασίας». Αυτό τους είπε. Εγώ θα το κάνω αλλιώς: Αν δεν
υπήρχε η Βυζαντινή Αυτοκρατορία, οι Μογγόλοι, που ήρθαν έξω
από τις πύλες της Πόλεως, θα έτρωγαν ο ένας τον άλλο. Αυτοί
είναι οι Τούρκοι, αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Όµως, επαναλαµβάνω ότι δεν σκέφτεστε σωστά και δεν πράτ-
τετε σωστά.

Χαίροµαι που επιτέλους ένας εισαγγελέας ερευνά αγορές ακι-
νήτων στη Λέρο. Ψάξτε το λίγο το θέµα, µε offshore έχουν αγορά-
σει πάρα πολλά ακίνητα. Πάρα πολλά ακίνητα! Μίλησα µε έναν
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αντιδήµαρχο στην περιοχή και µου λέει ότι κανείς δεν ξέρει τι γί-
νεται στο υποθηκοφυλακείο, µέσω ξένων εταιρειών αγοράζουν
στη Λέρο ακίνητα. Το καταλαβαίνετε; Τούρκοι το ψάχνουν σήµερα
και χτες. 

Βέβαια, θα σας χαρίσω αυτό εδώ, για να καταλάβετε ότι είστε
αποτυχηµένοι οικτρά. Κύριε Υπουργέ, δήλωση του Πρωθυπουρ-
γού σας: «Θα τελειώσω µε τα Εξάρχεια σε έναν µήνα!». Είστε του
παλαιού χρονολογίου µάλλον, για εσάς οι επτά µήνες είναι ένας
µήνας; Ο ένας χρόνος είναι ένας µήνας; Τα δέκα χρόνια είναι ένας
µήνας; 

Όµως, πολιτική δεν γίνεται, αν δεν επιβληθεί ο νόµος και η τάξη,
αν δεν κάνετε µαζικές απελάσεις, αν δεν κάνετε push-back, αν δεν
τους πάτε στα ακατοίκητα νησιά. Γιατί δεν πρέπει να τους βάζεις
σε κατοικηµένες περιοχές και γιατί µπορούµε να κάνουµε δοµές
εκεί. Έχω µία πρόταση, την οποία δεν θα πω σήµερα, θα την πω
την άλλη βδοµάδα. 

Μπορούµε να λύσουµε το πρόβληµα. Θέλει βούληση, αλλά
έχετε έναν Πρωθυπουργό, ο οποίος είναι αντινατιβιστής. Για
όσους δεν ξέρουν τι σηµαίνει η λέξη νατιβισµός, είναι η αγάπη για
την αυτοχθονία του έθνους. Έχουµε έναν Πρωθυπουργό αντινα-
τιβιστή, έχουµε τον Αρχηγό σας ο οποίος λέει ότι είµαστε µπά-
σταρδοι από την Αφρική, άντε βγάλτε τώρα άκρη. Αυτό δεν είναι
ελληνικό Κοινοβούλιο, είναι Κοινοβούλιο του πολυπολιτισµικού και
των λοιπών θεωριών περί µπαστάρδων. Δεν γίνεται έτσι, πολιτική,
δυστυχώς. Λυπάµαι! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκο Βελόπουλο.
Θα κλείσουµε µε τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη κ.

Ελευθέριο Οικονόµου.
Κύριε Οικονόµου, έχετε πέντε λεπτά στη διάθεσή σας.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλούµεθα
σήµερα να ψηφίσουµε το Πρωτόκολλο Εφαρµογής µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου
Υπουργών της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης, σχετικά µε την εφαρµογή
της Συµφωνίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Βοσνίας-
Ερζεγοβίνης για την επανεισδοχή προσώπων, που διαµένουν
χωρίς άδεια, καθώς και την κύρωση συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Γεωργίας για συνεργασία στην καταπολέµηση του εγκλήµατος.

Είναι γνωστό ότι οι συµφωνίες επανεισδοχής αποτελούν έναν
µηχανισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών-µελών, µε
σκοπό την αποτελεσµατική διαχείριση των µεταναστευτικών ροών
στο έδαφός τους. Πρόκειται στην πραγµατικότητα για ένα µείζο-
νος σηµασίας εργαλείο στο πλαίσιο της µεταναστευτικής πολιτι-
κής, το οποίο συµβάλλει στη διευκόλυνση και στην ταχύτερη
αποµάκρυνση των παράτυπων µεταναστών και στην επιστροφή
τους στη χώρα καταγωγής ή διέλευσης.

Γνωρίζουµε όλοι µας τις εξαιρετικά αυξηµένες πιέσεις και το τε-
ράστιο βάρος των µεταναστευτικών ροών, που καλούνται καθη-
µερινά να αντιµετωπίσουν οι ευρωπαϊκές χώρες, αλλά πολύ
περισσότερο η Ελλάδα ως πύλη εισόδου προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Η ελληνική Κυβέρνηση δίνει ιδιαίτερη βαρύτητα στην αποτελε-
σµατική αντιµετώπιση του ζητήµατος αυτού και προς την κατεύ-
θυνση αυτή υλοποιεί καθηµερινά το ολοκληρωµένο σχέδιο, που
έχει εκπονήσει. Παράλληλα δε, σέβεται τις διεθνείς της υποχρεώ-
σεις, λειτουργεί στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής κοινοτικής αλληλεγ-
γύης και ουσιαστικά σήµερα, κυρώνει το Πρωτόκολλο Εφαρµογής
της Συµφωνίας, που υπάρχει µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης και
Βοσνίας-Ερζεγοβίνης. Αυτό το πρωτόκολλο έχει υπογραφεί από
το 2015 και στο πλαίσιο αυτό η Κυβέρνηση, δεικνύοντας την ιδιαί-
τερη στρατηγική, που αναπτύσσει στο θέµα αντιµετώπισης των
παράτυπων µεταναστών, έρχεται και επισπεύδει την κύρωση
αυτού του Πρωτοκόλλου Εφαρµογής.

Θα ήθελα, όµως, εδώ να υποβάλω µία παράκληση -θα έλεγα-
για το ότι παραποιούµε και το νόηµα αυτής της συµφωνίας, δεδο-
µένου ότι η επανεισδοχή και η επαναπροώθηση αφορά εκείνους
τους υπηκόους τρίτων χωρών, οι οποίοι έχουν πάει στη Βοσνία-
Ερζεγοβίνη, µέσω κράτους της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Κατά συνέ-

πεια, όλες αυτές οι ανησυχίες που εκφράστηκαν περί οµαδικών
επαναπροωθήσεων χιλιάδων µεταναστών από τη Βοσνία-Ερζεγο-
βίνη, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι δεν υφίστανται, απλώς λέγον-
ται για λόγους εντυπώσεων. Όµως, εκτιµώ ότι δεν χρειάζονται
περισσότερες διευκρινίσεις για να πειστείτε επ’ αυτού. 

Σε ό,τι αφορά δε, το θέµα της κύρωσης της συµφωνίας µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της Γεωργίας,
είναι γνωστό πλέον ότι το οργανωµένο έγκληµα, η τροµοκρατία
συνεργάζεται σε διεθνές επίπεδο, προηγείται πολλές φορές, διότι
η συνεργασία αυτή µεταξύ των διαφόρων εγκληµατικών οµάδων
δεν επιδέχεται συµµόρφωση σε συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο.
Όµως, τα κράτη επιβάλλεται να συνεργαστούν, επιβάλλεται να
αναπτύσσουν ένα τέτοιο πλαίσιο διεθνών συνεργασιών. 

Θέλω να διαβεβαιώσω και εκείνους από τους οποίους εκφρά-
στηκαν επιφυλάξεις για τη συµφωνία, ότι υπάρχει ένα αυστηρό
πλαίσιο, το οποίο προστατεύει τα προσωπικά δεδοµένα και όλο
το πλαίσιο ανταλλαγής πληροφοριών και ουδεµία τάξη -πολύ δε
περισσότερο οι λαϊκές τάξεις- αντιµετωπίζει την οποιαδήποτε
απειλή από ένα πλαίσιο συνεργασίας µεταξύ των χωρών. Πρόκει-
ται για ένα συγκεκριµένο, αυστηρό πλαίσιο.

Τουναντίον, ο κίνδυνος για τις λαϊκές τάξεις, ο κίνδυνος για την
ασφάλεια προέρχεται από την ανεξέλεγκτη και άνευ όρων συνερ-
γασία των διαφόρων εγκληµατικών οµάδων, οι οποίες, όσο αισθά-
νονται ότι δεν υπάρχει ένα πλαίσιο διεθνικής συνεργασίας, τόσο
ενθαρρύνονται στην εγκληµατική τους δραστηριότητα.

Κλείνοντας, θέλω να υπογραµµίσω για µία ακόµη φορά ότι τέ-
τοιου είδους συµφωνίες κρίνονται ως αναγκαίες για την εµπέδωση
αµοιβαίας εµπιστοσύνης της χώρας µας µε άλλες χώρες, στον
νευραλγικό τοµέα της ασφάλειας. Η οργάνωση και η εξέλιξη ατο-
µικών εγκληµατικών ενεργειών και η συγκρότηση εγκληµατικών
οµάδων, που κινούνται πέρα και πάνω από εθνικά σύνορα, έχουν
καταστήσει επιβεβληµένο για την επιτυχή αντιµετώπισή τους τον
συντονισµό και τη συνεργασία των αρµόδιων αρχών σε διµερές,
περιφερειακό και διεθνές επίπεδο. 

Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα επίσης να επισηµάνω -γιατί
πολλά ειπώθηκαν σχετικά µε την ακολουθούµενη πολιτική για το
θέµα της αντιµετώπισης του κρίσιµου θέµατος της µετανάστευ-
σης- ότι η Κυβέρνηση έχει µία συγκεκριµένη στρατηγική για την
αντιµετώπιση του θέµατος αυτού. Στο πλαίσιο αυτής της στρατη-
γικής εντάσσονται επτά προτεραιότητες, όπως είναι η ενίσχυση
της φύλαξης των συνόρων, η επιτάχυνση της διαδικασίας χορή-
γησης ασύλου, νέα κλειστά ελεγχόµενα κέντρα, επιστροφές πα-
ράνοµων µεταναστών, έλεγχος των ΜΚΟ, αποτελεσµατική
διεθνοποίηση του ζητήµατος και ενίσχυση των τοπικών κοινωνιών.

Προς αυτή την κατεύθυνση κινούµεθα σταθερά, µε συγκεκρι-
µένη πολιτική, µε συγκεκριµένα βήµατα και πάρα πολύ γρήγορα
θα υπάρξουν ορατά αποτελέσµατα. Θα πρέπει, όµως, τα θέµατα
αυτά να τα αντιµετωπίζουµε δίχως εντυπωσιασµούς και µε τη µε-
γάλη προσοχή, µε την οποία απαιτείται, δεδοµένου ότι το θέµα
αυτό έχει πάρει πλέον διαστάσεις εθνικής κρίσης.

Σε ό,τι δε αφορά τους υπαινιγµούς, που έγιναν για τα ελληνο-
τουρκικά και για «Ίµια της Νέας Δηµοκρατίας», θα ήθελα να το-
νίσω ότι είναι καλό -και έχει αποδειχθεί αυτό- σε κρίσιµες
περιστάσεις για τη χώρα µας να υπάρχει ένα πλαίσιο εθνικής ενό-
τητας.

Η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός προσωπικά, αντιµετωπίζουν
το όλο θέµα µε τη δέουσα προσοχή, σε συνεννόηση και σε ένα
πλαίσιο εθνικής αλληλεγγύης. Θα πρέπει να έχουµε εµπιστοσύνη
στην Κυβέρνηση. Όλοι είµαστε αποφασισµένοι να διατηρήσουµε
και να προστατεύσουµε τα εθνικά µας δίκαια, όπως επιβάλλει ο
πατριωτισµός όλων, και καλό είναι να µην µονοπωλούµε το πα-
τριωτικό αίσθηµα και την αίσθηση επιτέλεσης του καθήκοντος
προς την πατρίδα µονοµερώς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Μου ζήτησαν τον λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, να

µιλήσουν όλοι. Έπρεπε να το πείτε πριν τον κύριο Υπουργό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν αντιλαµβάνοµαι. Ζήτησαν οι

Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι τον λόγο. Θα τους τον αφαιρέ-
σετε; 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, δεν αφαιρώ τον
λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μην µιλάτε εσείς, γιατί θα µιλήσουν
όλοι; Τι µας λέτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό, κύριε
Μπουκώρο.

Πριν από τον Υπουργό εδώ ήσασταν, µπορούσατε να µιλήσετε.
Είπα: Κλείνουµε µε τον Υπουργό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Σήκωσα το χέρι µου, αλλά δεν µε εί-
δατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ζητώ συγγνώµη. Άρα
φταίω εγώ. Δεν είδα ότι σηκώσατε χέρι. Άλλες φορές φωνάζετε
για άλλα κι άλλα. Γιατί δεν φωνάξατε; Δεν αφαιρώ λόγο από κα-
νέναν. Θέλετε να δηµιουργήσουµε εντυπώσεις; Δεν αφαιρώ τον
λόγο από κανέναν. Για να τον αφαιρέσω, πρέπει να σας τον δώσω.
Θα τον δώσω. Σε όλους όµως.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Εντάξει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Θα ξεκινήσουµε από

τον κ. Μπουκώρο. Ή µήπως θέλετε να πάµε ανάποδα; Πείτε µου.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε θα

ήθελα τον λόγο και εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κοινοβουλευτικός σας

Εκπρόσωπος είναι όµως ο κ. Τζανακόπουλος.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Μπορώ να τον ειδο-

ποιήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ας ξεκινήσουµε από

τον κ. Μπουκώρο, γιατί είδα ότι εκνευρίστηκε. Του ζητώ συγ-
γνώµη, αλλά δεν τον είδα.

Έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει εκνευ-

ρισµός ούτε τίποτα άλλο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μου τα σύρατε, σή-

µερα!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Και ούτε όταν δίνεται ο λόγος σε ένα

κόµµα χρειάζεται να συνοδεύεται από παρατηρήσεις. Μπορεί να
µας κατηγορείτε για δηµιουργία εντυπώσεων, αλλά οι εντυπώσεις
δηµιουργούνται όταν η παροχή του δικαιώµατος συνοδεύεται από
παρατηρήσεις, αστερίσκους κ.ο.κ..

Εν πάση περιπτώσει, κατ’ αρχάς για τη σηµερινή απεργία
άκουσα να τοποθετούνται από άλλα κόµµατα και οφείλω να επι-
σηµάνω ότι η σηµερινή απεργία είναι καθαρά κοµµατικά υποκινού-
µενη. Γνωρίζουµε όλοι από ποιες δυνάµεις. Τέσσερα ολόκληρα
χρόνια διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ δεν είχαµε µια µεγάλη απεργιακή
κινητοποίηση για κανέναν λόγο. Σήµερα µιλάµε για πολιτική πα-
ραδοξότητα από τα υποκινούµενα συνδικάτα. Δηλαδή δεν µιλάµε
για µία απεργία που στηρίζεται από το σύνολο των εργαζοµένων.
Μιλάµε για µία απεργία που ταλαιπωρεί το σύνολο των εργαζοµέ-
νων και το σύνολο των πολιτών µε το κυκλοφοριακό χάος σήµερα
στην Αθήνα. 

Τι ζητούν; Ποια είναι τα αιτήµατα των απεργών σήµερα; Να κα-
ταργηθεί ο νόµος Κατρούγκαλου για τον οποίο δεν οργάνωσαν
ούτε µία µεγάλη απεργία! Ούτε µία µεγάλη απεργία!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Δεν ήσασταν εδώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν αναφέροµαι στο ΠΑΜΕ, κύριε

συνάδελφε. Αναφέροµαι γενικά. Αναφέροµαι και στις συνδικαλι-
στικές δυνάµεις του ΣΥΡΙΖΑ που σήµερα στηρίζουν την απεργία.
Έρχονται και ζητούν την κατάργηση ενός νόµου στον οποίο ου-
δέποτε αντέδρασαν! Αυτό και αν είναι συνδικαλιστικός παραλογι-
σµός!

Και το νέο ασφαλιστικό πράγµατι καταργεί τον νόµο Κατρούγ-
καλου καταργεί αυτήν την ασφαλιστική λαιµητόµο. Και τι φέρνει
το καινούργιο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο; Φέρνει µόνο θετικά µέτρα.
Είναι η πρώτη φορά µετά από δώδεκα χρόνια, που ψηφίστηκαν
αρκετοί ασφαλιστικοί νόµοι, που δεν µειώνεται ούτε µία σύνταξη.
Αντιθέτως, πολλές αυξάνονται, ευνοούνται οι σηµερινοί εργαζό-
µενοι και αυριανοί συνταξιούχοι. Και όχι µόνο αυτό. Ευνοούνται οι
επόµενες γενιές. Είναι η πρώτη φορά που έρχεται ένα ασφαλι-
στικό σύστηµα για το οποίο υπάρχει αναλογιστική µελέτη, που ση-
µαίνει ότι έχει γίνει σοβαρή δουλειά, και υπάρχει και µελέτη του
Οικονοµικού Πανεπιστηµίου Αθηνών για την επάρκεια των συντά-
ξεων µέχρι το 2070. Μπαίνουν, δηλαδή, οι βάσεις για την οριστική

επίλυση του ζητήµατος.
Κύριε Πρόεδρε, είναι πράγµατα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έρχεται το ασφαλι-

στικό. Θα τα πείτε. Κρατήστε τη φόρµα σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Θα σας εξηγήσω, κύριε Πρόεδρε.
Είδατε που δεν πρέπει να υπάρχουν παρατηρήσεις; Μου δώ-

σατε ορισµένο χρόνο, µε κόβετε. Ακούστηκαν αυτά. Εγώ είµαι εκ-
πρόσωπος του κυβερνώντος κόµµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είστε Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος. Το ξέρω. Να µιλήσουµε όµως και για τις δύο
συµφωνίες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Πρέπει να απαντήσω σε όσα ακού-
στηκαν σε αυτήν την Αίθουσα. Άρα γιατί µε διακόπτετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Για ασφαλιστικό δεν µί-
λησε κανένας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν ακούσατε τον Αρχηγό της Ελλη-
νικής Λύσης να µιλάει για την απεργία;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον άκουσα. Για την
απεργία µίλησε. Σας άφησα. Για το ασφαλιστικό δεν µίλησε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν πρόκειται να συ-
νεννοηθούµε. Λυπάµαι, αλλά δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μπορούµε να συνεν-
νοηθούµε. Εσείς µιλάτε για συντάξεις κ.λπ..

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, γιατί διακόπτετε τον
ειρµό µου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ, πείτε µου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Σας λέω, λοιπόν, ότι είναι η πρώτη

φορά που γίνεται σοβαρή δουλειά. Και έχουµε σήµερα απεργία
στα µέσα µεταφοράς και ταλαιπωρείται όλη η Αθήνα, ταλαιπωρεί-
ται ο µισός ελληνικός πληθυσµός. Είναι άσχετα αυτά τα δύο θέ-
µατα, κύριε Πρόεδρε;

Γιατί απεργούν, γιατί ταλαιπωρούν τον κόσµο σήµερα; Για ένα
νοµοσχέδιο που πρώτη φορά φέρνει θετικά µέτρα; Πρέπει να αι-
τιολογήσουν τη σηµερινή τους απόφαση τα συνδικάτα που πρό-
σκεινται και στο ΠΑΜΕ και στον ΣΥΡΙΖΑ, που βρίσκονται πίσω από
τη σηµερινή απεργία, όταν ιδιαίτερα οι προσκείµενοι στο πρώην
κυβερνών κόµµα και νυν Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν είχαν κάνει
ούτε µία µέρα απεργία επί τεσσεράµισι χρόνια, µε τον νόµο Κα-
τρούγκαλου από τον Μάιο του 2016 να καταργεί δικαιώµατα, να
κόβει 30% µε την προσωπική διαφορά στους καινούργιους συν-
ταξιούχους, να συρρικνώνει τα πάντα. Δεν ακούσαµε ούτε µία του-
φεκιά στον αέρα. Και σήµερα παγώνει η Αθήνα. Κρίνονται από τον
ελληνικό λαό. Οι λίγοι όµως στο τέλος δεν θα κατορθώσουν να
ταλαιπωρήσουν και να καταδυναστεύσουν τους πολλούς.

Όσο για τα όσα ακούστηκαν για τη συµφωνία Τουρκίας – Λιβύης
-για το µεταναστευτικό, δεν µπαίνω καθόλου γιατί απάντησε ο κύ-
ριος Υπουργός- έχει εργαλειοποιηθεί τελείως ένα σοβαρό ζήτηµα,
το οποίο η Κυβέρνηση µε µεγάλη προσπάθεια επιχειρεί να αντι-
µετωπίσει και φιλοδοξούµε να έχουµε αποτελέσµατα σύντοµα µε
την εφαρµογή του νόµου που έχει ψηφιστεί για τη συµφωνία
Τουρκίας - Λιβύης και όλα αυτά.

Έχω πει πολλές φορές ότι σε αυτή την Αίθουσα δεν πρέπει να
υιοθετούνται θέσεις άλλων δυνάµεων ούτε από καλή πρόθεση,
διότι, όταν εµπεδώνεται η αντίληψη ότι κάτι σοβαρό κάνει η Τουρ-
κία, αδυνατίζει η θέση της χώρας. Η ανάρτηση στην ιστοσελίδα
του ΟΗΕ της ψευδοσυµφωνίας Τουρκίας - Λιβύης έχει τόση αξία,
όση έχει η αναγγελία µιας δίκης στο πινάκιο του δικαστηρίου. Ο
καθένας µπορεί να κάνει µήνυση, να εγγραφεί η υπόθεση. Αυτό
δεν σηµαίνει ούτε ότι έχει δίκιο ούτε ότι έχει επιδικαστεί υπέρ του
κάτι. 

Και να τα λέµε αυτά σε αυτή την Αίθουσα. Δηµιουργούµε πάγιες
αντιλήψεις, ευνοούµε τις ψυχολογικές επιχειρήσεις των απέναντι
και γενικώς, πιστεύω ότι κάνουµε κακό στη χώρα, αν δεν είµαστε
προσεκτικοί.

Μην ξεχνάµε ότι αυτή τη συµφωνία έχει καταδικάσει η Ευρω-
παϊκή Ένωση, οι Ηνωµένες Πολιτείες, η Ρωσία, όλες οι µεσογει-
ακές χώρες. Μην ξεχνάµε τη Σύνοδο του Καΐρου. Μην ξεχνάµε ότι
όλοι οι διεθνείς παράγοντες έχουν εκφραστεί εναντίον. Κι ερχό-
µαστε εµείς εδώ και λέµε ότι αυτά είναι τα νέα Ίµια της χώρας. Το
θεωρούµε δεδοµένο. Το παγιώνουµε.

Δεν είναι µια σωστή θέση αυτή. Εγώ δεν λέω ότι γίνεται, αν θέ-
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λετε, εσκεµµένα για να προκληθεί κακό στη χώρα. Μπορεί να γί-
νεται από φιλοπατρία. Όµως λέω τι αποτελέσµατα δηµιουργεί
τόσο στην ψυχολογία του ελληνικού λαού όσο και στη διεθνή θέση
της χώρας το να υιοθετούµε θέσεις και µάλιστα στρεβλές, άδικες
και καταδικασµένες που έχουν εκφραστεί εναντίον της χώρας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ.
Μπουκώρο.

Θα δώσω τον λόγο στον κ. Αυλωνίτη. Είναι εισηγητής άλλωστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Άρα θα µιλήσει και ο κ. Κυρανάκης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Άρα θα µιλήσουν και οι ειση-

γητές. Κι εγώ θέλω να µιλήσω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν είναι διαδικασία αυτή, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αντικαθιστά τον κ. Τζα-

νακόπουλο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν γίνεται αυτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Δεν προβλέπεται αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το ξέρω. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Αν µιλήσει ο εισηγητής, θα µι-

λήσω κι εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ο κ. Τζανακόπουλος

είναι στο κυλικείο, βλέπει και µπορεί να µιλήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούστε. Δεν προ-

βλέπεται αυτή η διαδικασία. Είµαστε δύο Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-
σωποι εδώ. Ζήτησα τον λόγο εγώ και η κ. Λιακούλη. Γιατί αν πάρει
τον λόγο ο συνάδελφος εισηγητής, θα ζητήσει δικαίως να µιλήσει
και ο κ. Κυρανάκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχετε δίκιο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου

επιτρέπετε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Αν τηρούταν απαρέγ-

κλιτα ο Κανονισµός, τότε δεν θα δινόταν η ευκαιρία στον κ. Βελό-
πουλο και τον οποιονδήποτε εκπρόσωπο κόµµατος να ξεφύγει
από το θέµα της συζήτησης και να τοποθετείται για ό,τι συµβαίνει
στον κόσµο και τον τόπο µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, αρχη-
γός κόµµατος είναι. Σας παρακαλώ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Αντιλαµβάνεστε λοι-
πόν ότι υπάρχει το πρακτικό πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μπορείτε να µου πείτε
ότι έκανα παραχώρηση στον κ. Μπουκώρο.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Υπάρχει το πρακτικό
πρόβληµα. Ο κ. Τζανακόπουλος είχε µια δουλειά. Θα παρακαλού-
σαµε στα πλαίσια της δηµοκρατικότητας που ισχυρίζεται η Νέα
Δηµοκρατία ότι διαπνέει, να επιτρέψει στον εισηγητή αυτού του
θέµατος να απαντήσει σε όσα ειπώθηκαν σήµερα. Δεν νοµίζω ότι
είναι υπερβολικό. Είναι απολύτως δηµοκρατικό.

Και σε κάθε περίπτωση, η γραµµατική εφαρµογή και γραµµα-
τική ερµηνεία των διατάξεων πολλές φορές -το έχω διαπιστώσει
εδώ- δεν τηρείται µε απόλυτο τρόπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όπως είδατε, εγώ σας
έδωσα τον λόγο. Δεν έχω αντίρρηση. Συµφωνώ µε αυτά που λέτε,
αλλά θα πρέπει µετά να δώσω τον λόγο και στον κ. Κυρανάκη.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Ναι, βεβαίως. Κύριε
Κυρανάκη, δηλαδή, το απαγορεύετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Όχι, εγώ δεν διαφωνώ να πά-
ρετε τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Αυλωνίτη, θα
απαντήσετε στον κ. Βελόπουλο, για να τελειώνουµε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Να απαντήσω µόνο
σε αυτόν, αν έχετε την καλοσύνη.

Μου έκανε πολύ µεγάλη εντύπωση το εξής. Φυσικό είναι ο Πρό-
εδρος κάθε κόµµατος, κάθε Κοινοβουλευτικής Οµάδας, να πλα-
ταίνει το θέµα και να θέτει ζητήµατα γενικότερου ενδιαφέροντος
στη συζήτηση ενός νοµοσχεδίου, εν προκειµένω µιας κύρωσης.
Όµως τα δέκα, δώδεκα λεπτά που µίλησε τα αφιέρωσε σε ένα
πολύ σηµαντικό κοµβικό ζήτηµα που έχει απασχολήσει τη σύγ-
χρονη πολιτική ιστορία εδώ και χρόνια, δηλαδή το δικαίωµα της

απεργίας, της συγκέντρωσης, της πορείας. Διαφαίνεται τόσο και
από το γεγονός ότι επίκειται η κατάθεση και ψήφιση νοµοσχεδίου
περί περιορισµού των συγκεντρώσεων και τα λοιπά. 

Αλλά πρέπει να του τονίσω ιδιαίτερα ότι η καταστροφή της
χώρας µας τα τελευταία χρόνια και τα δίσεκτα χρόνια που περά-
σαµε δεν οφείλονται στη συγκέντρωση που γίνεται έξω από την
Βουλή ή σε µία πορεία, που σε κάθε περίπτωση, όντως θα πρέπει
να υπάρχει µια αυτοσυγκράτηση στο συνδικαλιστικό κίνηµα.

Όσον αφορά το ζήτηµα στο οποίο αναφέρθηκε ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας σε σχέση µε την απερ-
γία, ότι τα πάντα ήταν σιωπηλά στη διάρκεια της διακυβέρνησης
της χώρας από τον ΣΥΡΙΖΑ, έχω να πω τα εξής. Από πού και ως
πού έχει προκύψει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είτε ως κυβέρνηση είτε τώρα ως
Αντιπολίτευση ελέγχει τα συνδικάτα αυτής της χώρας και αποφα-
σίζει πατώντας ένα κουµπί έτσι ώστε να απεργούν ή να µην απερ-
γούν;

Επιπλέον, θέλω να αναφερθώ, κύριε Πρόεδρε -και τελειώνω µε
αυτό, αν έχετε την καλοσύνη, επιτρέψτε µου- σε αυτό που είπε ο
κ. Βελόπουλος. Ο κ. Βελόπουλος µου θυµίζει τις δύο αρχικές οµι-
λίες, όταν για πρώτη φορά ήρθα στη Βουλή και του κ. Μητσοτάκη
και του ιδίου προσωπικά, όταν µίλησαν ο µεν πρώτος, ο κύριος
Πρωθυπουργός, για τη νησίδα Έλις και συνεχίζει να µιλάει και από
τότε µέχρι και σήµερα για τα ξερονήσια και για κάποιο άλλο νησί
που η σύγχρονη ιστορία είναι τόσο πολύ φορτισµένη από όσα έγι-
ναν εκεί. 

Εµείς δεν λέµε να εφαρµόσουµε τη διεθνή νοµοθεσία, την
εσωτερική νοµοθεσία, να διεθνοποιήσουµε το θέµα, να καταστή-
σουµε σαφές στην Ευρωπαϊκή Ένωση ότι το µεταναστευτικό
πρόβληµα είναι ένα ευρωπαϊκό θέµα. Υπό αυτή την έννοια, αν
δεν το δούµε έτσι, τότε αντιλαµβάνεστε ότι ξεστρατίζει πάρα
πολύ η πολιτεία µας.

Και σας είπα και στην επιτροπή ότι η εικόνα που σχηµατίζει ο
ευρωπαϊκός κόσµος, ο οποίος έχει κι αυτός τις ευθύνες του,
αλλά και όλη η ανθρωπότητα, είναι άθλια, ειδικά αυτό το χρονικό
διάστηµα που τετραπλασιάστηκαν οι εισροές στα νησιά µας. 

Και µου έκανε εντύπωση ο κ. Κουµουτσάκος χθες. Είναι δυνα-
τόν να λέει τέτοιες φράσεις και να δικαιολογείται έτσι και να
κάνει αντιπολίτευση στον ΣΥΡΙΖΑ, όταν, επαναλαµβάνω, τέσσε-
ρις φορές περισσότεροι έχουν έρθει στα νησιά µας; 

Και διστάζει η Κυβέρνηση να αποσυµφορήσει τα νησιά -και τε-
λειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- και ουσιαστικά θέλει να εντοπί-
σει, να προσδιορίσει, να κλείσει το πρόβληµα για το πολιτικό
κόστος που φαίνεται ότι έχει µόνο στα νησιά και να µην διακυ-
βεύει το πολιτικό κόστος σε ολόκληρη την ελληνική επικράτεια. 

Πρέπει κατά την προσωπική µου γνώµη να σοβαρευτεί πάρα
πολύ και κυρίως, να περιορίσει αυτά τα λόγια που λέει ο κ. Κου-
µουτσάκος, ρίχνοντας την ευθύνη του µεταναστευτικού ακόµη
και τώρα στον ΣΥΡΙΖΑ. 

Κυβερνάει η Νέα Δηµοκρατία. Κυβερνάει ο κ. Μητσοτάκης.
Αυτός θα πρέπει να απαντήσει στο πρόβληµα σήµερα. Ο κ. Κου-
µουτσάκος και η Κυβέρνηση πρέπει να απαντήσουν στο πρό-
βληµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εγώ ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει ο κ. Δελής για µια δήλωση, για ένα λεπτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Και λιγότερο, κύριε Πρόεδρε.
Μια σύντοµη δήλωση, κύριε Πρόεδρε. Η σηµερινή απεργία για

την οποία τόση «χολή» χύθηκε σήµερα εδώ σε αυτή την Αίθουσα
είναι η καλύτερη υποδοχή και η καλύτερη απάντηση στο αντια-
σφαλιστικό «έκτρωµα» που κατέθεσε χθες η Κυβέρνηση, ένα
«έκτρωµα» αντιασφαλιστικό που έρχεται να επικαιροποιήσει και
να εφαρµόσει µε τον πιο επιθετικό τρόπο τον γνωστό νόµο Κα-
τρούγκαλου, για τον οποίο έγιναν σηµαντικότατοι αγώνες σε όλη
την Ελλάδα κι έξω από τη Βουλή. 

Να είστε βέβαιοι όσοι απεργάζεστε αντιασφαλιστικά σχέδια
ενάντια στους εργαζόµενους αυτής της χώρας ότι αυτός ο αγώ-
νας θα συνεχιστεί µε ακόµα µεγαλύτερη ένταση, έτσι ώστε οι ερ-
γαζόµενοι της πατρίδας µας και ιδιαίτερα, η νεολαία να µην χάσει
τα ασφαλιστικά και κοινωνικά της δικαιώµατα.

Ευχαριστώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡB’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2020 10059



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα διπλω-
µατικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκατρία µέλη από την αντιπροσωπεία της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας Φιλίας Πολωνίας-Ελλάδας,
συνοδευόµενα από τον επιτετραµµένο και τη σύµβουλο της Πρε-
σβείας της Πολωνίας στην Ελλάδα. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η ειδική αγορήτρια κ. Ευαγγελία Λιακούλη από
το Κίνηµα Αλλαγής και µετά θα απαντήσει η Ελληνική Λύση.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Μα, τώρα πρέπει να απαντήσει,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ζήτησε πρώτη τον
λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα κατ’ αρχάς τον κύριο Υπουργό κι άκουσα και τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, όπως και τους
υπόλοιπους συναδέλφους, καθώς και τον Πρόεδρο της Ελληνι-
κής Λύσης.

Έχουµε σήµερα µια απεργία η οποία παρέλυσε τη χώρα κι
εσείς περί άλλων τυρβάζετε. Είναι σαν να ζείτε σε έναν άλλο πλα-
νήτη. Το µόνο που έχετε να ψελλίσετε είναι ότι την απεργία αυτή
την υποκινούν κάποιοι άλλοι. Σας ενδιαφέρει η περιφέρεια και
δεν σας ενδιαφέρει η ουσία. Δεν επικεντρώνετε ποτέ.

Χαρακτηρίζοντας την απεργία υποκινούµενη, νοµίζετε ότι έτσι
σας δικαιώνει και ότι στη συνείδηση του ελληνικού λαού είναι µια
διαδικασία κατακριτέα. Δεν λέτε ότι συµµετέχουν οι δικοί σας
συνδικαλιστές στην πρώτη γραµµή. Οι δικοί σας άνθρωποι συµ-
µετέχουν. Αυτοί είναι που εξανίστανται και λένε: «Μέχρι πότε επι-
τέλους θα µας κοροϊδεύετε;», από τη Σκύλλα του ΣΥΡΙΖΑ στη
Χάρυβδη της Νέας Δηµοκρατίας. 

Συνέχεια το νόµου Κατρούγκαλου είναι το ασφαλιστικό νοµο-
σχέδιο το οποίο φέρνετε στη Βουλή και επαίρεστε γι’ αυτό. Και
λέτε µάλιστα ότι είναι η αλλαγή του αιώνα, ότι θα δούµε καλύτε-
ρες µέρες και θα αναµορφώσει την κατάσταση στην Ελλάδα και
τους εργαζόµενους και τους αυτοαπασχολούµενους και θα
φέρει µια νέα εποχή. 

Και δεν βλέπετε γύρω σας τι συµβαίνει. 
Έχετε παρωπίδες. κλειστήκατε στη γυάλα του επιτελικού σας

κράτους µε τα επιτελεία και τους επιτελάρχες και τους επιτελι-
κούς, που δεν καταλαβαίνω επιτέλους τι επιτελούν όλοι αυτοί οι
επιτελικοί. Έχετε παρωπίδες και δεν βλέπετε ότι τα νησιά µας
έχουν παραλύσει µαζί µε τη χώρα. Δεν βλέπετε ότι βγαίνουν οι
δικοί σας άνθρωποι στους δρόµους των νησιών και κατακλύζουν
τις παραλίες, για να πουν από τα λιµάνια «δώστε µας πίσω τη
ζωή µας, δώστε µας πίσω τα νησιά µας». Δεν βλέπετε ότι το
δόγµα «νόµος και τάξη» θα σας βγαίνει. Βγάζετε δέκα και ξαναµ-
παίνουν είκοσι. Δεν βλέπετε ότι στα εθνικά µας ζητήµατα είµαστε
µε την πλάτη στον τοίχο.

Αναφέρθηκε ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός σας
στη σύσκεψη του Καΐρου και δεν αναφέρθηκε καν στο Βερολίνο
και δεν µίλησε καν για το ότι είµαστε µε την πλάτη στον τοίχο.
Δεν είδατε εσείς την αµηχανία της δηµοκρατίας µας µετά την
αµηχανία της διπλωµατίας µας. Δεν είδατε ότι στα εθνικά µας
θέµατα πινγκ-πονγκ µάς παίζουν στην πραγµατικότητα και δεν
έχετε να πείτε απολύτως τίποτα και δεν έχετε και τα κότσια να
συγκαλέσετε και το Εθνικό Συµβούλιο των Πολιτικών Αρχηγών,
προκειµένου να βάλετε τη σωστή διάσταση στο εθνικό θέµα των
ελληνοτουρκικών, αλλά και του προσφυγικού, όπου κάνατε επί-
ταξη, που καταργήσατε ένα Υπουργείο και το ξαναφτιάξατε, που
κάνατε επίταξη και ξεπίταξη χθες, την πήρατε πίσω και λέτε «δί-
νουµε στις τοπικές κοινωνίες τη δυνατότητα να συµφωνήσουν
µεταξύ τους και µετά να µας πουν την οµόφωνη απόφασή τους».

Μα, πού τα λέτε αυτά; Σε ποιον κόσµο βρίσκεστε; Είναι δυνα-
τόν να συζητάτε µαζί µας µετά από όλα όσα έχει περάσει η χώρα
την τελευταία δεκαετία και να επιµένετε να µην έχετε µάθει απο-
λύτως τίποτα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Βγείτε, λοιπόν, σοβαρά και πείτε ότι έχουµε σοβαρότατα ζη-
τήµατα τα οποία πρέπει να αντιµετωπίσουµε σε εθνικό επίπεδο,
µε εθνικό και πατριωτικό χαρακτήρα. Βγείτε και πείτε ότι το προ-
σφυγικό σάς έχει φύγει από τα χέρια, είναι ανεξέλεγκτη κατά-
σταση και πρέπει να υπάρχει εθνική πολιτική. Ή µήπως νοµίζετε
ότι η καµπάνια στο Αφγανιστάν συνιστά την πεµπτουσία της εθνι-
κής σας πολιτικής για το θέµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κυρία
Λιακούλη, σας παρακαλώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Μπορείτε µε ασπιρίνες να λύσετε το
ζήτηµα; Δεν µπορείτε. Μόνο η δική σας δύναµη, η δύναµη της
Πλειοψηφίας και της κυβερνώσας παράταξης µπορεί, αλήθεια,
να µας δώσει διέξοδο σε αυτά τα µείζονα ζητήµατα; Δεν µπορεί.

Αντί να αναθεµατίζετε, λοιπόν και να καταριέστε αυτούς τους
ανθρώπους που βρίσκονται σήµερα στον δρόµο, είτε είναι υπο-
κινούµενοι, όπως λέτε, είτε δεν είναι, πρέπει να διαγνώσετε ότι
υπάρχει πρόβληµα. Είστε φρέσκια Κυβέρνηση και έχετε πάρα
πολλά προβλήµατα, που νιώθω ότι σας καταπίνουν. Πρέπει να
δράσετε. Πρέπει να φύγετε από αυτή τη γυάλα στην οποία βρί-
σκεται. Ανοίξτε τα µάτια σας. Δείτε τι συµβαίνει στην ελληνική
κοινωνία.

Η ελληνική κοινωνία φωνάζει. Παραλύει το κράτος, παραλύει
η Αθήνα, παραλύει η χώρα, παραλύουν τα νησιά. Ξυπνήστε επι-
τέλους!

ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ (ΣΤΡΑΤΟΣ) ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Το «καταριέστε»
φαντάζοµαι σε εισαγωγικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος από την Ελληνική Λύση, ο κ. Βιλιάρδος, έχει τον
λόγο για δύο λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα αργήσω πολύ. Δεν είναι, άλλωστε, πολλά αυτά τα οποία

έχω να πω. Θα ξεκινήσω από το ότι ο Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης ανέφερε καθαρά ότι υπάρχει συνταγµατικό δικαίωµα των
εργαζοµένων στην απεργία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αυτό είπε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Έτσι όπως ακριβώς είναι.
Αυτό που τόνισε είναι ότι δεν πρέπει να γίνεται κατάχρηση των

απεργιών, όπως συνηθίζεται να γίνεται τα τελευταία χρόνια. Είπε
ότι κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ έγιναν δε-
καοκτώ χιλιάδες συναθροίσεις και αυτό είναι κατάχρηση.

Δεν υπάρχει, όµως, µόνο δικαίωµα των εργαζοµένων σε απερ-
γία, αλλά υπάρχει δικαίωµα και των επιχειρηµατιών σε εργασία
και σε αυτό οι επιχειρηµατίες µε αυτές τις απεργίες εµποδίζον-
ται, όπως όλοι εµείς. Άρα και οι απεργίες πρέπει να λειτουργούν
σωστά.

Ως προς το επόµενο κοµµάτι που είπε ο κύριος από τον ΣΥΡΙΖΑ,
ότι ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης αναφέρθηκε σε ξερονήσια,
προφανώς δεν αναφέρθηκε σε ξερονήσια. Από την αρχή αναφέ-
ρεται σε νησιά στα οποία θα πρέπει να γίνουν συγκεκριµένες
δοµές, ούτως ώστε να φιλοξενήσουν µετανάστες. Άρα δεν ανα-
φέρθηκε ούτε σε ξερονήσια ούτε σε κανένα νησί Έλις.

Όσον αφορά στον τρόπο µε τον οποίο διαχειρίζεται η Κυβέρ-
νηση το µεταναστευτικό, ανέφερε καθαρά ότι είναι λανθασµένη
η στρατηγική και µάλιστα, ότι δεν υπάρχει καν στρατηγική, αλλά
ότι αλλάζει κάθε φορά. Κάθε φορά, δηλαδή, η Κυβέρνηση κάνει
κάτι άλλο, αφήνει το προηγούµενο και συνεχώς το πρόβληµα
διογκώνεται. Η µεταφορά των µεταναστών από τα νησιά στην εν-
δοχώρα προφανώς είναι ό,τι χειρότερο µπορεί να κάνει µια
χώρα.

Συγκεκριµένα, αναφέρθηκε στο θέµα της Βοσνίας, λέγοντας
ότι εµείς δεν έχουµε να κερδίσουµε απολύτως τίποτα από αυτή
τη συµφωνία. Προφανώς, δεν θα υπάρχει κανένας παράνοµος
µετανάστης που εµείς θα στείλουµε από την Ελλάδα στη Βοσνία,
αλλά σίγουρα θα υπάρχει το αντίθετο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Γρηγοριάδη, µόλις θα σας ρωτούσα αν θέλετε να πά-

ρετε τον λόγο, γιατί είστε ο µόνος, που δεν µιλήσατε και είστε
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από την αρχή στην Αίθουσα.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αφού θυµίσω σε όλους όσοι είµαστε εδώ, ότι είµαστε εδώ για

να µιλήσουµε για δύο διεθνείς συµβάσεις -νοµίζω ότι η κ. Μπα-
καδήµα κάλυψε θαυµάσια τη θέση του ΜέΡΑ25, εξήγησε ενδε-
λεχώς γιατί είµαστε υπέρ της πρώτης και κατά της δεύτερης- θα
ήθελα να κάνω ένα µικρό σχόλιο για όσα ακούστηκαν την τελευ-
ταία µισή ώρα στην Αίθουσα.

Κύριε Πρόεδρε, µετά από έντεκα συναπτά έτη τα οποία περι-
είχαν τρία πολύ σκληρά µνηµόνια για τη χώρα -τα οποία µνηµόνια
θυµίζω, ειρήσθω εν παρόδω, ότι εξαφάνισαν το 26% του ακαθά-
ριστου εθνικού προϊόντος µας, έστειλαν περίπου εκατόν εξήντα
πέντε χιλιάδες επιχειρήσεις στο λουκέτο, έστειλαν διακόσιες µε
διακόσιες πενήντα χιλιάδες περίπου, ίσως και πολύ παραπάνω,
νέους ανθρώπους εξωτερικό, φτωχοποίησαν όλη την κοινωνία,
έκοψαν µισθούς, έκοψαν συντάξεις- είναι τουλάχιστον οξύµωρο
να µιλάµε για ταλαιπωρία των πολιτών από µια εικοσιτετράωρη
απεργία.

Είµαι βέβαιος, κύριε Πρόεδρε, ότι οι πολίτες της χώρας έχουν
ταλαιπωρηθεί πάρα πολύ περισσότερο την τελευταία ενδεκαε-
τία.

Επίσης, θέλω να πω για την απεργία µερικά πράγµατα. Φαν-
τάζοµαι ότι όλοι το ξέρουµε ότι είναι κατάκτηση αιώνων και τυχόν
αµφισβήτηση αυτής της κατάκτησης θα µας γύριζε αυτοµάτως
στον Μεσαίωνα.

Θα ήθελα να πω, επίσης, προς την πλευρά της Νέας Δηµοκρα-
τίας ότι, αν τόσο θαυµάσια ήταν η νέα ρύθµιση του ασφαλιστι-
κού, δεν θα είχαν τρελαθεί όλοι οι Έλληνες εργαζόµενοι να
συµµετέχουν στην απεργία. Επίσης, δεν θα τρελαθούν οι δικοί
τους συνδικαλιστές να προτρέπουν τα µέλη τους να συµµετά-
σχουν σε αυτή την απεργία.

Είναι προφανές, λοιπόν, ότι έχουµε να κάνουµε µε µια απεργία
που είναι ένα συνταγµατικό δικαίωµα των εργαζοµένων και
ακόµα προφανέστερο είναι ότι εµείς, ως ΜέΡΑ25, θεωρούµε
αυτή την απεργία ως το πιο ευτυχές γεγονός που συνέβη στη
χώρα µας κατά τους τελευταίους µήνες.

Σας ευχαριστούµε πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ ευχαριστώ.
Τώρα θα κλείσουµε µε τον Υπουργό, όµως, να το ξέρετε. Δεν

υπάρχει περίπτωση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει

και εγώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχετε ζητήσει τον

λόγο, αλλά έχει µιλήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, κύριε
Κυρανάκη και θα ξεφύγουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Άρα, λοιπόν, µε τη σύµφωνη
γνώµη των συναδέλφων µου αφαιρείτε τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μη µου λέτε.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Δεν διαφωνώ εγώ,

κύριε Κυρανάκη!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν ήταν ο κ. Τζανα-

κόπουλος. Ένας µίλησε από τον ΣΥΡΙΖΑ. Σας παρακαλώ!
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ακούσαµε πάλι έναν στείρο καταγγελτικό λόγο για όλα
τα θέµατα, καταγγέλλοντας την Κυβέρνηση και αν γυρίσουµε
πάλι στο παρελθόν, θα ξανακούσουµε τα ίδια και τα ίδια να επα-
ναλαµβάνονται για διάφορους λόγους.

Το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης για τον εργαζόµενο είναι
αδιαµφισβήτητο και αυτή η παράταξη το έχει αποδείξει διαχρο-
νικά. Βλέπουµε πότε αυξάνεται το βιοτικό επίπεδο των εργαζο-
µένων, πότε διασφαλίζονται τα δικαιώµατά τους και ποιος είναι
αυτός που πραγµατικά διασφαλίζει τα δικαιώµατα του συνέρχε-
σθαι και της απεργίας, χωρίς να τους ωθεί σε καταχρηστική
άσκηση του δικαιώµατος αυτού.

Όπως γνωρίζετε, πολύ σύντοµα η Κυβέρνηση, πιστή στις κυ-
βερνητικές εξαγγελίες, θα φέρει και σχέδιο νόµου για συζήτηση,

που θα ρυθµίζει για πρώτη φορά µετά από πενήντα χρόνια το δι-
καίωµα του συνέρχεσθαι, όπως αρµόζει σε µια ευρωπαϊκή δηµο-
κρατική πολιτεία, συµµορφούµενη στη συνταγµατική επιταγή. Το
Σύνταγµα ορίζει ότι θα πρέπει το δικαίωµα αυτό του συνέρχεσθαι
να ασκείται όπως ο νόµος ορίζει, αλλά για πενήντα χρόνια µετά
τη Μεταπολίτευση ουδείς τόλµησε αυτό να το ρυθµίσει. Πολύ
σύντοµα σας καλούµε να το δείτε µε πολλή προσοχή, έξω από
δογµατικές αγκυλώσεις, για να µπορέσουµε κάποτε πραγµατικά
να διασφαλίσουµε, µε τον τρόπο που αρµόζει, το δικαίωµα αυτό
του συνέρχεσθαι.

Σε ό,τι δε αφορά στα ασφαλιστικά δικαιώµατα, γνωρίζουµε
όλοι την κατάσταση στην οποία βρίσκεται το ασφαλιστικό σύ-
στηµα και το ουσιαστικό ενδιαφέρον που η Κυβέρνηση επιδει-
κνύει -µέσα στο πλαίσιο των οικονοµικών δυνατοτήτων- να
διασφαλίσει µακροπρόθεσµα το ασφαλιστικό δικαίωµα των ερ-
γαζοµένων και γενικότερα, να διασφαλίσει καλύτερους όρους
και να άρει -στο πλαίσιο των οικονοµικών δυνατοτήτων- τις αγ-
κυλώσεις και όλα αυτά τα προβλήµατα τα οποία δηµιούργησε ο
νόµος Κατρούγκαλου.

Σε ό,τι δε αφορά στα υπόλοιπα και σε ό,τι έχει σχέση µε τα
εθνικά θέµατα, απλώς θα ήθελα να επαναλάβω ότι υπάρχουν κα-
θορισµένες εθνικές γραµµές. Η Κυβέρνηση πιστά αυτές τις ακο-
λουθεί. Ο Πρωθυπουργός και οι αρµόδιοι Υπουργοί κινούνται
προς αυτή την κατεύθυνση.

Η διεθνής εικόνα της χώρας έχει αλλάξει σηµαντικά το τελευ-
ταίο διάστηµα. Υπάρχουν τόσο από πλευράς Ευρωπαϊκής Ένω-
σης όσο και από πλευράς Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και
των άλλων συµµάχων σαφείς τοποθετήσεις υπέρ των εθνικών δι-
καίων. 

Από εκεί και πέρα, νοµίζω ότι όλοι πρέπει να έχουµε εµπιστο-
σύνη στην Κυβέρνηση, αλλά και συνολικά στις πολιτικές δυνά-
µεις. Δεν είναι ώρα για σπέκουλα στα πατριωτικά θέµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων των νοµοσχεδίων του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για Συ-
νεργασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος».

2. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσ-
νίας-Ερζεγοβίνης για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για την
Επανεισδοχή Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια».

Η ψήφιση τους θα γίνει χωριστά. 
Η ψηφοφορία θα γίνει ηλεκτρονικά, αλλά ψηφίζουν µόνο οι ει-

σηγητές και οι ειδικοί αγορητές.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για
Συνεργασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος».

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας για το πρώτο σχέδιο νόµου.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας για το πρώτο σχέδιο
νόµου.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Οι θέσεις των κοµµά-
των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για Συνερ-

γασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΝΑΙ

ΜέΡΑ25: ΝΑΙ
Άρθρο πρώτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΜέΡΑ25: ΝΑΙ

Ακροτελεύτιο άρθρο      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΝΑΙ

ΜέΡΑ25: ΝΑΙ
Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΜέΡΑ25: ΝΑΙ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση της
Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για Συνεργασία στην Καταπο-
λέµηση του Εγκλήµατος» έγινε δεκτό σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου κατά πλειοψηφία και έχει
ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για Συ-

νεργασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παράγρα-
φος 1 του Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για
Συνεργασία στην Καταπολέµηση του Εγκλήµατος, που υπογρά-
φηκε στην Τιφλίδα, στις 22 Ιουνίου 2017, το κείµενο της οποίας
σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 14
παράγραφος 1 αυτής.   

Αθήνα,...........................2020

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

3. ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ 
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εισερχόµαστε στην
ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου

νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση του
Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης
για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας και της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης για την Επανεισδοχή
Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια».

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας για το δεύτερο σχέ-
διο νόµου. 

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Οι θέσεις των κοµµά-
των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:

10082 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κύρωση Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας-

Ερζεγοβίνης για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για την

Επανεισδοχή Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια.

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI

ΜέΡΑ25: OXI
Άρθρο πρώτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI
ΜέΡΑ25: OXI

Ακροτελεύτιο άρθρο      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI

ΜέΡΑ25: OXI
Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI
ΜέΡΑ25: OXI 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση του
Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης
για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας και της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης για την Επανεισδοχή
Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια» έγινε δεκτό κατά πλει-
οψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας-
Ερζεγοβίνης για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ της
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για την
Επανεισδοχή Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παράγρα-
φος 1 του Συντάγµατος, το Πρωτόκολλο µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της
Βοσνίας - Ερζεγοβίνης για την Εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ
της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και της Βοσνίας - Ερζεγοβίνης για
την Επανεισδοχή Προσώπων που Διαµένουν χωρίς Άδεια, που
υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 24 Νοεµβρίου 2015, το κείµενο
του οποίου σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα
έχει ως εξής:

10084 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10086 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10088 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡB’ - 18 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2020 10097



10098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Πρωτοκόλλου που
κυρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων που τίθενται
στο Άρθρο 11 παράγραφος 1 αυτού.

Αθήνα,........................2020

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 2. ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο

για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 11.30’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Πέµπτη 20 Φεβρουαρίου 2020 και ώρα 9.30’ µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικός έλεγχος, συζήτηση
επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία: «Μόνη συζή-
τηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης και Επενδύσεων:
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Μαυροβουνίου Επιστηµο-
νικής και Τεχνολογικής Συνεργασίας».
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


